
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 28. januar 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 

345 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Martin Geertsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 345:  

”I oktober 2021 bragte Ugeskriftet for Læger artiklen ”Man bør overveje indførelsen 

af vaccination mod variceller i det danske børnevaccinationsprogram”, hvor fire bør-

nelæger konkluderer, at de danske sundhedsmyndigheder bør overveje indførelse af 

vaccination mod skoldkopper i det danske børnevaccinationsprogram. Vil ministeren 

kommentere denne artikel?” 

 

Svar: 

Jeg har til besvarelse af spørgsmålet indhentet bidrag fra Sundhedsstyrelsen som jeg 

henholder mig til: 

 

”Sundhedsstyrelsen er bekendt med de overvejelser, forfatterne af de to artikler gør 

sig i relation til skoldkoppevaccination. Som i vores øvrige arbejde forholder vi os til 

den samlede mængde videnskabelige litteratur på et område forud for formuleringen 

af anbefalinger. 

 

En eventuel indførelse af skoldkoppevaccination i det danske børnevaccinationspro-

gram bør således bero på en systematisk gennemgang af blandt andet gavnlige effek-

ter og bivirkninger, epidemiologi, omkostningseffektivitet, etiske overvejelser og for-

ældres holdninger til et sådant tilbud. Efterfølgende bør Sundhedsstyrelsens kriterier 

vurderes i relation til skoldkoppevaccination, og en eventuel indførelse drøftes i 

Sundhedsstyrelsens Vaccinationsråd.” 

 

 

Med venlig hilsen 
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